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A brief geostrategic survey to understand contemporary processes 

 

 
The main players impacting Europe recently in the past century. 

 
 

In the beginning of the 20th century Britain ruled the world with the largest empire that had 

ever existed. France also had colonies all over the world, like the smaller European countries 

did (the Netherlands, Spain, Portugal, and Belgium). Germany, however, achieved its union 

after having been divided for hundreds of years, and it grew very strong, but had no colonies 

to rob like the others, so it was inclined to spread its economic power eastwards, thus threat-

ening the European political balance. A war “had to be ignited” to prevent Germany from 

getting too strong. However, it could be victorious only with the support of the USA that rec-

ognized the economic “benefit” of the remote war.  



 
After two decades Germany happened to grow strong again and retaliated by defeating 

France and the continental Europe and also attacked the East, i.e. the USSR for its resources. 

With such an overwhelming power, Germany would have been far too dangerous for the USA. 

So the USA had to stop Germany, though it had to fight in the Pacific with Japan in the mean-

time, too. 
 

 
After some 6 decades of the European peace, by 2014 Germany grew strong again, this time 

in the alliance of the European Union, the economic engine and leadership of which it took. 

Moreover in 2013, the rapidly rising China created the One Belt One Road initiative (the New 

Silk Road) to connect its huge economy with the Russian resources and the EU expertise and 

technology. It did threaten the USA that had grown to be the number one world superpower 

after defeating the Soviet Block. Thus in 2015 masses of migrants were unleashed on the EU 

and especially Germany, to slow down economic growth, then Britain “happened” to leave 

the EU, to further weaken it.  



 
Since Germany and the EU were still too strong, without Britain and having tolerated the so-

cial burden of migration, the EU’s Eastern ties providing energy, resources and the Chinese 

economic impact had to be broken up drastically. Russia “happened” to attack Ukraine in 

2022. Thus the EU and Germany were reduced to be an American base on the European con-

tinent depending completely on the USA, instead of being an economic competitor of the USA. 

A new cold war era is expected to ensue with the benefits of the remote war on American 

economy again. 

 
However, the economic situation having ensued after 2022 is not beneficiary at all for the Eu-

ropean Union countries that have subordinated all their interests to that of the USA. The EU 

now totally depends on the American military force and economic power.  
 

Thank you! 
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世界漫画 

了解当代战争进程的地缘战略简要调查。 

 

上个世纪近期影响欧洲的主要角色。 

 
20世纪初，英国以其有史以来最大的帝国统治着世界。法国也像欧洲小国（荷兰、西班

牙、葡萄牙和比利时）一样，在世界各地拥有殖民地。然而，德国在分裂了数百年后

实现了统一，它变得非常强大，但却没有像其他国家那样的殖民地可抢，因此它倾向

于向东扩张其经济实力，从而威胁到欧洲的政治平衡。为了防止德国过于强大，“必须

点燃战火”。然而，只有在美国的支持下，德国才能取得胜利，因为美国认识到远程战

争的经济 “利益”。.  



 

二十年后，德国恰好再次强大起来，并通过击败法国和欧洲大陆进行报复，还向东方

（即苏联）进攻以获取资源。德国拥有如此压倒性的力量，对美国来说太危险了。因

此，美国必须阻止德国，尽管与此同时，它还必须在太平洋地区与日本作战。 

 

在经历了长达 60 年的欧洲和平之后，德国在 2014 年再次强大起来，这一次是在欧盟

的联盟中，德国成为了欧盟的经济引擎和领导者。此外，2013 年，迅速崛起的中国提

出了 “一带一路 ”倡议（新丝绸之路），将其庞大的经济与俄罗斯的资源以及欧盟的专

业知识和技术联系起来。这确实威胁到了在击败苏联集团后成长为世界头号超级大国

的美国。因此，2015 年大批移民涌入欧盟，尤其是德国，导致经济增长放缓，随后英

国 “碰巧 ”退出欧盟，进一步削弱了欧盟。  



 

由于德国和欧盟仍然过于强大，没有了英国，并且容忍了移民带来的社会负担，欧盟

提供能源、资源和中国经济影响的东部联系必须被彻底打破。俄罗斯在 2022 年 “碰巧 

”袭击了乌克兰。因此，欧盟和德国沦为美国在欧洲大陆的基地，完全依赖美国，而不

是美国的经济竞争者。预计新的冷战时代将随之而来，美国经济将再次从遥远的战争

中获益。

然而，2022 年后的经济形势对欧盟国家来说根本不是好事，因为它们的所有利益都服

从于美国的利益。欧盟现在完全依赖于美国的军事力量和经济实力。 

谢谢！ 
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Világ képregény 
Egy rövid geostratégiai áttekintés a kortárs folyamatok megértéséhez 

 

 
A közelmúlt és a múlt század főbb, Európára ható szereplői. 

 
A 20. század elején Nagy-Britannia a valaha létezett legnagyobb birodalommal uralta a vilá-

got. Franciaországnak is voltak gyarmatai szerte a világon, akárcsak a kisebb európai orszá-

goknak (Hollandia, Spanyolország, Portugália és Belgium). Németország azonban több száz 

éves széttagoltság után egységesült, és nagyon megerősödött, de nem volt több szabad kira-

bolható gyarmat a világon, így hajlott arra, hogy gazdasági erejét kelet felé terjessze, veszé-

lyeztetve ezzel az európai politikai egyensúlyt. Az angoloknak és franciáknak tehát el kellett 

érniük, hogy egy háború kirobbantásával Németország ne erősödjön túl. Győzni azonban csak 

az USA támogatásával tudtak, amely felismerte a távoli háború gazdasági „hasznát”.  



 
Két évtized után Németország történetesen ismét megerősödött, és megtorlásként elfoglalta 

Franciaországot és a kontinentális Európát, sőt kelet felé megtámadta a Szovjetuniót is erő-

forrásai miatt. Ilyen elsöprő erővel Németország túlságosan veszélyes lett volna az Egyesült 

Államok számára, amely meg kellett, hogy állítsa, miközben az őt ok nélkül megtámadó  

Japánnal is meg kellett küzdenie a Csendes-óceánon. 

 
Az európai béke mintegy 6 évtizede után 2014-re Németország ismét megerősödött, ezúttal az 

Európai Unió keretében, amelynek gazdasági motorja és vezető ereje lett. Ezenkívül 2013-ban 

a gyorsan növekvő Kína létrehozta az Egy Övezet Egy Út projektet (az Új Selyemutat), hogy 

összekapcsolja hatalmas gazdaságát az orosz erőforrásokkal, valamint az EU szakértelmével 

és technológiájával. Ez világuralmi létében fenyegette az Egyesült Államokat, amely a szovjet-

rendszer legyőzése után a világ első számú szuperhatalmává nőtte ki magát. Így először 2015-

ben migránsok tömegei szabadultak az EU-ra és főleg Németországra, hogy lassítsák a gaz-

dasági növekedést, majd Nagy-Britannia kilépett az EU-ból, hogy tovább gyengítse azt.  



 
Mivel Németország és az EU még mindig túl erős volt, Nagy-Britannia nélkül is, és elviselték 

a migráció társadalmi terheit is; az EU-nak az energiát, az erőforrásokat és a kínai gazda-

sági együttműködést biztosító keleti kapcsolatait drasztikusan meg kellett szakítani. Oroszor-

szág ezért 2022-ben ok nélkül megtámadta Ukrajnát. Így az EU és Németország egy teljesen 

az USA-tól függő, Amerika európai bázisává redukálódott, ahelyett, hogy az USA gazdasági 

versenytársa maradt volna. Várhatóan, legjobb esetben is, egy új hidegháborús korszak kö-

vetkezik a távoli háború előnyeivel az amerikai gazdaságra nézve. 

 
A 2022 után kialakult gazdasági helyzet azonban egyáltalán nem kedvező azoknak az EU tag-

országoknak, amelyek minden érdeküket alárendelik az USA érdekeinek. Az EU most teljes 

mértékben az amerikai katonai és gazdasági erőtől függ. 
 

Köszönet! 
 

A képeket a MI készítette https://magicstudio.com/ai-art-generator/ 

https://magicstudio.com/ai-art-generator/

